

THE CANADIAN BAR REVIEW

LA REVUE DU BARREAU CANADIEN

Vol. LVII

SEPTEMBER 1979 SEPTEMBRE

No. 3

ESSAYS ON CONSTITUTIONAL REFORM DISSERTATIONS SUR LA REFORME CONSTITUTIONNELLE

In the last few years a number of draft constitutions and constitutional amendments have been proposed to Canadians by various public and private groups as well as individuals. These proposals are designed to renew and strengthen Canadian federalism which has been seriously threatened by Quebec nationalism and Western Canadian alienation.

In view of the importance of constitutional reform for the future of our country and before a final text receives a consensus, it would seem advisable to subject these proposals to the scrutiny and constructive criticism of experts in the field of constitutional law. For these reasons, the September and December issues of *The Canadian Bar Review* are devoted to constitutional reform in Canada.

* * *

Ces dernières années plusieurs projets de réforme de notre constitution ont été proposés aux citoyens canadiens par des organismes publics ou par des particuliers. Ces projets ont pour but d'améliorer le fonctionnement de notre fédéralisme et de renouveler notre constitution alors que la fédération canadienne est sérieusement mise en cause par le nationalisme québécois et l'attitude des provinces de l'Ouest.

Etant donné l'importance qu'une réforme constitutionnelle peut avoir pour l'avenir du pays, il nous a semblé utile de soumettre ces projets à l'examen critique d'experts en droit constitutionnel. C'est pourquoi, les numéros de septembre et décembre de *La Revue du Barreau canadien* sont consacrés à la réforme constitutionnelle au Canada.

The Editor
Le Rédacteur